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ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY
Vážení a milí spoluobčané,
svůj příspěvek píši v den, kdy jsme téměř všichni při Památce zesnulých 
zavzpomínali na své blízké, známé a přátele. Ze stromů padá poslední listí. 
Nechce se tomu ani věřit, že již za pár dnů, 29. listopadu, budeme společně 
rozsvěcovat vánoční strom v parčíku.
Nastává období, kdy každým dnem můžeme očekávat sněhovou nadílku. 
Dovoluji si při této příležitosti upozornit řidiče na  dodržování doprav-
ního značení a  neparkování vozidel na  místních komunikacích. Špatně 
zaparkovaná vozidla komplikují odklízení sněhu z cest a chodníků. Je naší 
snahou zajistit údržbu chodníků a komunikací v maximální šíři. Bylo by 
špatné, kdyby k Vašemu domu nemohla z důvodu špatně odklizené ko-
munikace dojet např. sanitka s  lékařem, popeláři pro odpad nebo byste 
nemohli vyjet z  garáže. V  případě, že špatně zaparkovaná vozidla bu-
dou znemožňovat zimní údržbu, opět požádáme o spolupráci Policii ČR 
za  účelem zjednání nápravy. Určitě pro Vás budou zajímavé informace 
o právě řešených problémech v obci, na které jsme Vámi byli upozorněni:
-  zvýšený počet projíždějících nákladních automobilů
 V současné době prověřujeme u Správy silnic Moravskoslezského kraje 

a Odboru dopravy Magistrátu města Opavy možnost omezení průjez-
du vozidel s hmotností nad 12 t (mimo vozidla, která tady mají místo 
nakládky a vykládky). Případné omezení vjezdu těchto vozidel přispěje 
ke snížení zátěže obyvatel obce hlukem, zároveň dojde ke zvýšení bez-
pečnosti dopravy.

-  bezpečnost dětí hrajících si v parčíku uprostřed obce
 Zaregistrovali jsme upozornění, že děti, které si hrají v parčíku, mohou 

vyběhnout na  silnici před projíždějící vozidla. Z  tohoto důvodu jsme 
požádali o povolení k oplocení parku. Oplocení bude řešeno podél stá-
vajícího chodníku, bude zhotoveno z drátěného pletiva s PVC úpravou 
o výšce 1 m a celkové délce 135 m.

Jsem upřímně rád, že stavba chodníků na ul. Hlavní je konečně před do-
končením. Dovolte, abych se Vám i touto cestou omluvil za každodenní 
problémy, které Vás provázely v souvislosti s prodlouženým termínem vý-
stavby. Byli bychom rádi, kdyby i chodník od parku ve směru na Kravaře 
byl zrekonstruován ještě v letošním roce, rozsah realizace však bude řešen 
průběžně dle aktuálních klimatických podmínek.
Přeji Vám hezký advent, šťastné a veselé prožití vánočních svátků a úspěš-
né vykročení do nového roku.
  Štěpán Koník - starosta obce
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Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA

Podrobné informace a zápisy z jednání zastupitelstva lze najít na webových 
stránkách obce http://www.stitina.cz/zapisy-z-jednani-zastupitelstva/ 
nebo jsou k nahlédnutí na OÚ.

CHODNÍKY NA ULICI HLAVNÍ – 2. A 3. ETAPA

Stavební akce, jež je po celou dobu skloňovaná ve všech pádech a která změnou projektu a délkou svého 
trvání působí nemalé potíže, se dostala do finále. Máme na mysli výstavbu a rekonstrukci chodníků na ulici 
Hlavní. V následujícím článku se pokusíme nastínit závěry tohoto projektu dotovaného ze Státního fondu 
dopravní infrastruktury.
V  říjnu 2014 bylo zvoleno nové 
zastupitelstvo, které se seznámilo 
s  výše zmíněným projektem. Jed-
nalo se o  vybudování chodníků 
po obou dvou stranách s pásem pro 
cyklisty. Zastupitelstvo rozhodlo 
změnit projekt s  ohledem na  jeho 
chyby a neřešené návaznosti na po-
dobu chodníků bez cyklistického 
pásu a místo něj navrhlo pás zele-
ně. A to z těchto důvodů:
- šíře silnice před rekonstrukcí 

byla 6,3 m (zpevněná část), po re-
konstrukci 6,3 m,

- cyklistický pás by začínal pod 
novosedlickým kopcem a  končil 
u nádraží, kde cyklisté budou po-
kračovat po silnici II/467 – před 
obecním úřadem (v  úvaze byla 
možnost dalšího napojení na sil-
nici, která by byla označená pru-
hem pro cyklisty),

- zeleným pásem by se snížily fi -
nanční náklady a  z  estetického 
hlediska bylo toto řešení také při-
jatelnější,

- při jízdě po  pásu by se cyklista 
musel vyhýbat umístěným do-
pravním značkám, sloupům, in-

stalovaným košům a popelnicím, 
pásy v  zimním období by byly 
zahrnuté sněhem, cyklista by se 
musel přizpůsobit nerovnému te-
rénu (snížené vjezdy do dvorů)

- parkování vozidel by nebylo 
možné ani za  předpokladu, že 
by cykl. pásy zůstaly zachovány, 
což by asi někteří nerespektovali, 
a  proto by cyklista stejně musel 
jet po chodníku,

- šířka chodníku změněného pro-
jektu by podle vyhlášky odpo-
vídala požadavku na  sdružený 
chodník, který by sloužil osaze-
ním značky jak pro pěší, tak pro 
cyklisty.

Na  říjnovém pracovním jednání 
zastupitelstva byl přítomen Ing. Ju-
chelka, který nás společně s  mís-
tostarostou seznámil se závěrečný-
mi pracemi zhotovitelské fi rmy. Fa 
Šafrán už od začátku přes všechny 
avizované termíny byla v časovém 
prodlení. Na tuto a jiné skutečnos-
ti byla neustále upozorňována pod 
připomenutím sankcí, které jsou 
uvedeny ve  smlouvě. Termín do-
končení díla je dle uzavřené SOD 

6. 10. 2015. Až po úplném dokon-
čení díla se budou řešit méněprá-
ce, vícepráce (oprava kanalizace) 
a sankce. Ing. Juchelkou je dále vy-
jednávána možnost osazení značky 
pro tzv. sdružený chodník, který je 
určen jak pro chodce, tak pro cyk-
listy.
Po  dokončovacích pracích zahájí 
fi rma Strabag pokládku živičného 
povrchu. Při fi nální pokládce as-
faltového koberce, která by se měla 
uskutečnit koncem listopadu, bude 
komunikace uzavřena (dle sdělení 
zástupce fi rmy Strabag předpoklad 
čtyři dny).
V další etapě fi rma Šafrán zahájila 
práce na  rekonstrukci stávajícího 
chodníku od  parčíku až k  mostu 
před zahradnictvím p.  Zíky. Re-
konstrukce bude prováděna roz-
dělením na  jednotlivé úseky tak, 
aby neohrozila bezpečnost chod-
ců. Ve  vjezdu do  ulice Zahradní 
bude vybudován nový přechod 
pro chodce s nasvětlením, stávají-
cí přechod u autobusové zastávky 
Štítina – Pivovar bude také na-
světlen.

CHODNÍKY NA ULICI PALACKÉHO – PŘÍPRAVA PROJEKTOVÉ DOKUMENTACE

Další stavební akcí, která nás v nejbližší době čeká, je výstavba chodníků na ulici Palackého. Jedná se o úsek 
od pomníku gen. Hel. Píky (od mostu) směrem k Mokrým Lazcům a o úsek v opačném směru, který bude 
končit u kříže, před vjezdem na ulici Havlíčkova.
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Projektová dokumentace ke stavební akci Chodníky – ul. Palackého

Na  jednání zastupitelstva v  měsíci září se 
schvaloval projekt na  výstavbu chodníků 
v tomto úseku. V současné době v této části 
chodník chybí úplně, na jedné ze stran vo-
zovky je široký pás zeleně, který bude vy-
užit právě pro nově vybudovaný chodník.
Bohužel, ze směru od  Mokrých Lazců lze 
vybudovat chodník pro pěší pouze ke kříži, 
dále budou muset chodci přejít na protější 
stranu. Kvůli příkopu v těchto místech ne-
lze postupovat jinak. Z projektu vyplývá, že 
chodník bude v šířce 2 m a v celkové délce 
175 m. Bude umístěn u  plotů a  mezi ním 
a cestou bude zatravněný pás. Pokud bude-
me úspěšní v získání dotace, realizace bude 
provedena v roce 2016. 
Diskutovaným tématem na  pracovních 
jednáních zastupitelstva byl zmiňovaný 
kříž, který stojí uprostřed ulice Havlíčko-
va. Debatovalo se nad jeho přemístěním 
nebo zachováním původního místa. Dle 
názoru většiny zastupitelů má historicky 
cenný kříž na  tomto místě své opodstat-
nění, a  není proto vhodné kříž ze svého 
místa přemisťovat. Stávající umístění kříže 
zásadně nebrání provozu ani rozhledovým 
poměrům v křižovatce, což dokládá prově-
ření projektantem Ing. Juchelkou, vyjádře-
ním odboru dopravy Policie ČR a také řada 
let dopravního provozu na této křižovatce. 
Zastupitelé dále připustili možnost upravit, 
lépe řečeno zmenšit, prostranství okolo kří-
že na nezbytně nutný rozsah.
Druhou diskutovanou variantou bylo pře-
místění kříže na  nejbližší možné místo. 
Tento přesun by uvolnil prostor uprostřed 
křižovatky, kde by však stejně bylo provede-
no šrafování a přes toto místo by se přejíž-
dět nemohlo. V případě střetu automobilů 
by však byla možnost vyhnutí se navzájem.
Po  postoupení dalším orgánům bylo roz-
hodnuto, že kříž zůstane na místě jako do-
posud a nebude do jeho podoby vůbec za-
sahováno.
Na ulici Palackého budou dále instalovány 
dvě lampy veřejného osvětlení, které budou 
umístěny u dvou nově vytvořených přecho-
dů. Jeden z  nich bude vyznačen u  mostu 
přes potok Sedlinka na výše zmíněné ulici, 
druhý za  křížem směrem na Mokré Lazce 
(bude spojovat oba chodníky).
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KANALIZACE OBCE ŠTÍTINA: JEDNOTNÁ, NEBO ODDÍLNÁ?

V posledních měsících se opět otevřela možnost získat dotaci týkající se kanalizace v naší obci. Toto téma 
se řeší už dlouhou dobu a cílem zastupitelstva pro toto období je tuto vizi realizovat. Projekt je již připraven 
z období minulého zastupitelstva a  je potřeba jej dokončit. Jak jste již byli informováni v minulém čísle, 
politika vodáren se změnila a  zastupitelé jednomyslně schválili místo přečerpávací stanice (ČS) vedoucí 
k čističce v Háji ve Slezsku vybudovat vlastní čističku odpadních vod (ČOV). Z tohoto důvodu musel být také 
změněn územní plán.
Na  vybudování vlastní ČOV se 
zastupitelé shodli zejména z  fi-
nančních důvodů. Diskutovaným 
tématem proběhlých a nadcháze-
jících pracovních schůzek a  za-
stupitelstev je, jakou variantu 
odkanalizování zvolíme. Stojíme 
před volbou jedné ze tří variant, 
a to:
1) Zachování stávajícího pro-

jekčního řešení s částečně od-
dílnou novou kanalizací napo-
jenou do  jednotné kanalizace 
s jejím zachováním bez rekon-
strukce.

2) Zachování stávajícího pro-
jekčního řešení s rekonstrukcí 
stávajících tras (viz bod 1).

3) Kompletně nová a oddílná ka-
nalizace.

Aby rozhodnutí bylo co nejvíce 
objektivní, rozhodli jsme se ne-
chat zpracovat nezávislou studii 
firmou SWECO, která stávající 
projekt posoudí a  doporučí jed-
nu z variant. K tomuto tématu se 
vyjádří podle svých zkušeností 
Ing. Skyba (člen zastupitelstva).

Ing. Zbyněk Skyba, vedoucí 
provozu ČOV v Opavě
1. Oddílná kanalizace.
 Je ideální řešení plně v souladu 

s ochranou životního prostře-
dí. Princip je ten, že lokalita je 
vybavena dvěma kanalizace-
mi – splaškovou a  dešťovou. 
Každá nemovitost má dvě 
přípojky, do  jedné vypouští 
pouze splaškové vody – z WC, 
koupelen, prádelen a kuchyní, 

do  druhé pouze vody srážko-
vé – ze střech a povrchu zpev-
něných ploch. Splašková ka-
nalizace vede na  ČOV, kde se 
odpadní vody vyčistí a vypustí 
do  toku, dešťová kanalizace 
odvádí srážkové vody nejkrat-
ší cestou do recipientu. Splaš-
ková kanalizace může mít 
malé profily, protože produkce 
splašků je nízká. Kanalizace 
dešťová naopak musí mít vět-
ší dimenzi, aby byly odvedeny 
i vydatné srážky a nedocháze-
lo k zatápění nemovitostí a ko-
munikací.

 Výhodou jsou menší investič-
ní a provozní náklady na ČOV, 
protože není nutné stavět 
ochrannou linku a  zpracová-
vá se menší objem odpadních 
vod.

 Nevýhodou je, že je to drahé 
řešení, dvojí potrubí, obvykle 
problematické řešení ve stáva-
jící zástavbě. Hodí se u  nově 
budovaných satelitních lokalit 
nebo okrajových částí měst.

2. Jednotná kanalizace.
 Jedno kanalizační potrubí do-

statečné dimenze, které odvádí 
dešťové i  splaškové vody spo-
lečně na  ČOV. Většinou jsou 
na  stokové síti dešťové oddě-
lovače, separátory, retenční 
nádrže, které mají za  úkol re-
dukovat množství vod přive-
dených na  ČOV. Ta musí mít 
ochrannou linku – lapák štěr-
ku, lapák písku a  dostatečnou 
hydraulickou kapacitu.

 Je to v praxi nejběžnější řešení, 
je jen jedno potrubí, z  každé 
nemovitosti jen jedna přípoj-
ka na  oba druhy vod. Nevý-
hodou je, že při přívalových 
srážkách dochází k  odlehčo-
vání naředěných odpadních 
vod do toku a již zmíněné vyš-
ší investiční a provozní nákla-
dy na ČOV.

Situace ve Štítině dle Ing. Skyby:
Je vyprojektováno řešení, které 
kombinuje oba systémy. Snaha 
byla využít stávající soustavné 
jednotné kanalizace k podchyce-
ní převážné části obce a  přivést 
touto kanalizací odpadní vody 
původně na čerpací stanici a od-
tud na ČOV do Háje ve Sl., nyní 
na vlastní ČOV.
Je to v kratším časovém horizon-
tu dle mého názoru nejjednoduš-
ší a nejlevnější řešení.
Stávající kanalizace byla zčásti 
zmonitorována a dle mého názo-
ru je ve  značné míře použitelná. 
Pro realizaci je nutno doprojek-
tovat ČOV, zpracovat realizační 
dokumentaci, vyřídit změnu sta-
vebního povolení, požádat o do-
taci a realizovat.
Dalším nástrojem k rozhodování 
by mělo být posouzení projek-
tanty SWECO a dále musí finan-
covatelnost posoudit projektový 
manažer na dotace.
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ZÁVORY NA ŽELEZNIČNÍCH PŘEJEZDECH

Po poslední dopravní nehodě na železničním přejezdu u nádražní budovy ve Štítině se mnoho z nás začalo 
zajímat o to, zda je toto místo maximálně zabezpečeno. Již v minulých letech byly instalovány z pohledu jiných 
orgánů dostatečné zabezpečovací prvky, které snižují riziko střetu s vlakem. Nelze však opomenout, že většinu 
nehod způsobí nekázeň řidičů. Pro naši bezpečnost bychom jistě přivítali instalaci železničních závor.
V minulosti již tato jednání o insta-
laci závor se Správou železniční do-
pravní cesty probíhala, po  poslední 
nehodě vyvolala diskuse o  nutnosti 
těchto prvků další jednání.
Na  říjnovém pracovním jednání 
zastupitelstva obce nás přednostka 
Správy sdělovací a  zabezpečovací 
techniky Oblastního ředitelství Os-
trava SŽDC Ing.  Michaela Hanová 
seznámila se stavem naší žádosti. 
Přítomen byl také Ing.  Vladislav 
Kania, který společně se starostou 
byl na  všech jednáních přítomen. 
Na  tomto jednání obec obdržela 

rozhodnutí Drážního úřadu o změ-
ně rozsahu a  způsobu zabezpečení 
křížení železniční dráhy s  pozemní 
komunikací v úrovni kolejí, což zna-
mená, že náš požadavek byl zařazen 
do  plánu investic a  teď jen bude 
na  SŽDC, kdy jej zrealizuje. Před-
pokládaným rokem realizace je rok 
2017. Bude se tedy jednat o instalaci 
závor na  dvou našich železničních 
přejezdech, a to:
- u nádražní budovy (zde budou zá-

vory po celé šířce komunikace, tzv. 
závory celé),

- směrem na Mokré Lazce (zde bu-

dou poloviční závory – přehrazu-
jí polovinu silnice, vždy ve směru 
jízdy).

Celá tato akce nebude fi nančním ná-
kladem obce, nese s sebou však nema-
lé investice, které bude hradit SŽDC. 
Celá akce je pouze plánem investice 
a  věříme, že příslib formou rozhod-
nutí bude realizován. Realizace se 
může uskutečnit dříve, ale i později.
Po  opravě komunikace Hlavní bu-
dou obnoveny stávající zabezpe-
čovací prvky u  přejezdu, abychom 
do té doby minimalizovali případné 
další nehody.

OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE

POŠTA V NAŠÍ OBCI

V poslední době se v souvislosti s Českou poštou mluví o projektu Partner ČP. Některé pobočky ČP už touto 
změnou prošly a nás zajímalo, jestli se tato změna bude týkat i naší vesnice. Také jsme se chtěli dozvědět, 
jaké služby naše pošta nabízí spoluobčanům. Následující informace nám poskytla pracovnice pošty paní 
Lucie Bodnárová, které tímto velice děkujeme.
Pobočky ČP v naší vesnici se v nejbližší době tento projekt týkat nebude. Tyto změny 
probíhají podle využívání jednotlivých pošt jejími zákazníky od  těch nejmenších. 
Letos jich bylo v plánu převést 63 z 3217 provozoven.
Do  budoucna lze předpokládat, že Česká pošta bude provozovat jen ty největší 
pobočky. Služby Partnera by však měly být takové, na jaké jsme doposud zvyklí. Více 
informací si můžete přečíst na http://www.partnercp.cz/o-poste- partner.
Když jdeme na poštu, většinou se snažíme svůj požadavek vyřídit co nejrychleji, aby 
čekající na chodbě nebyli příliš zdržováni. Proto se mnohdy ani nedíváme na to, co 
zde můžeme kromě listovních a  peněžních služeb poptávat. V  krátkosti uvedeme 
výčet toho hlavního:
- knihy za přijatelné ceny, které se obměňují 1 – 2x měsíčně,
- obalový materiál (krabice, obálky – dětské, vánoční, barevné a jiné potištěné, protinárazové obálky),
- gratulace k různým životním příležitostem,
- papírnictví (nůžky, sešity, bločky, propisky, pero „Tornádo“, zvýrazňovače, PVC barevné obaly, lepicí pásky, 

lepidlo, úkolníčky, dopisní papír…),
- kalendáře různých velikostí a motivů (nástěnné, stolní, diáře),
- vánoční sortiment (pohledy, obálky, betlém, aromavisačky, svíčky, balicí papír, dárkové tašky…),
- další zboží (telefonní kupony, SIM karty, náplasti, refl exní pásky…).
Za zajímavé lze také považovat fi nanční produkty. ČP aktuálně úzce spolupracuje s ČSOB (do budoucna lze 
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OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE

očekávat rozšíření spolupráce i s jinými bankami), proto nabízí vytvoření a přístup k účtům ERA. Podrobnosti 
najdete na letácích, které jsou k dispozici na poště.
Pracovnice ČP dále uvádí, že nabízí také účty k podnikání, vkladový účet, vkladní knížky, spořicí účty (Červený 
účet, Duo profi t...), účty pro děti (Era první konto – úročení 1,5 % do 50 tis. Kč, nad 50 tis. Kč 0,2 %). Pro vyšší 
úročení s delší úložní dobou je možno využít Stavební spoření s liškou nebo u Raiff eisen spořitelny. Pokud má 
občan zájem o podrobné informace nebo chce uzavřít smlouvu, je dobré přijít před zavírací dobou nebo se 
domluvit na konkrétním datu a hodině.
Zajímaly nás také nejčastější dotazy, se kterými se občané obracejí na úřednici.
Umístíte někdy v obci bankomat?
Pravděpodobně ne, bankomat musí mít dostatečné využití a vše, co zvládne bankomat, můžu klientům ČSOB, 
Ery a Poštovní spořitelny poskytnout na poště.
Mohu vyzvednout doporučený dopis mého syna, dcery, manžela, manželky…?
Není to možné, vždy si jej musí vyzvednout příjemce, který se prokáže platným OP. Někdy se stane, že občané 
přijdou s OP osoby blízké a snaží se ho uplatnit, tím se však dopouští přestupku. Pokud lidem nevyhovuje 
otvírací doba nebo místo pošty (kvůli zaměstnání…), je možné k nám zavolat a domluvit se s námi, abychom 
zásilku poslali na jinou poštu (např. Opava Tesco, Ostrava,…). Vyplňovat plnou moc, která musí být úředně 
ověřená, není efektivní. V  případě dlouhodobějšího vyzvedávání osobních zásilek jiné osoby je možné si 
vyřídit tzv. Průkaz příjemce, který k tomuto vyzvedávání opravňuje zmíněnou osobu – netýká se to však obálek 
s červeným pruhem – do vlastních rukou výhradně jen adresáta.
Když jdu na poštu poslat balík a nemám jej připravený k poslání, můžu na poště vše zakoupit?
Ano, krabice prodáváme. Nůžky, provázek a lepicí pásku zapůjčíme.
Jak se správně píšou adresy?
Trochu jinak než kdysi se píše PSČ – někteří dokonce neuvádějí vůbec. Dále lidé často nepíšou správně adresu 
a jméno odesílatele, popř. své jméno neuvedou vůbec. Zpáteční adresa se tedy nepíše dozadu, ale dopředu – 
levý horní roh.
Správně napsaná adresa:  Jan Novák
 Zahradní 236
 746 01 OPAVA
Může ČP doručit balík k sousedovi?
Ano, může. Je snahou každého doručovatele balík předat. Pokud zastihne v místě bydliště osobu starší 15 let, 
může jí balík předat. Pokud není hodnota vyšší než 5 tis. Kč, může jej předat i sousedovi.

TRADIČNÍ ŘEŠENÍ – PÁLENÍ LISTÍ NA OTEVŘENÝCH OHNIŠTÍCH

I když je v naší obci zajištěn svoz bioodpadu (letošní poslední svoz proběhne 30. listopadu), podzimní listí 
většinou zaplní popelnici příliš rychle a my nevíme, co se vším tím spadaným listím dělat.
Pálení listí, klestu a shrabané trávy není zákonem výslovně zakázáno. Ovšem i na pálení listí na zahradě 
platí určitá pravidla a omezení, které stanovuje zákon.
Na  otevřených ohništích, zahradních krbech nebo 
otevřených grilovacích zařízeních lze podle záko-
na pálit pouze dřevo, dřevěné uhlí a suché rostlinné 
materiály. Je zakázáno pálit obaly od  plastů, igelit, 
barevné časopisy a noviny, chemicky ošetřené dřevo 
(okenní rámy, dřevotříska, dřevo ošetřené laky nebo 
barvou), vlhké zahradní odpady, plasty, gumu, che-
mické přípravky apod., materiály, u jejichž spalování 
vzniká velké množství pro člověka škodlivých emisí. 
Většina z nich zůstává ve vzduchu ve výšce 10 metrů 
a poté klesá zpátky na zem.
Pro podnikající fyzické a  právnické osoby platí, že 

musí plánované pálení rostlinných zbytků ohlásit pří-
slušnému operačnímu středisku hasičského záchran-
ného sboru v  kraji. Povinnost ohlášení pálení pro 
řadové občany není zákonem stanovena, při pálení 
většího množství zbytků se však doporučuje. Oheň 
se nesmí zakládat na místech se vzrostlým porostem, 
loukách a strništích.
Pravidla pro spalování odpadů na zahradě (obecně)
• Pálení musí být přítomna osoba, která dovršila 

věku 18 let.
• Místo pálení se nesmí nechat bez dozoru.
• Velikost ohniště volte takovou, aby všechen hořící 
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materiál shořel v  době, kdy je na  místě přítomen 
dozor.

• Ohniště musí být vzdáleno minimálně 50 metrů 
od okraje lesa, mělo by se zakládat nejlépe na hlině-
ném podkladu.

• Vždy mějte k  dispozici prostředky, kterými oheň 
uhasíte - kbelík s vodou, lopatu a písek, apod.

• Oheň by se neměl rozdělávat za pomoci hořlavých 
kapalin (např. benzín).

• Pálení se nesmí provádět při nepříznivých povětr-
nostních podmínkách, jako je inverze nebo silný 
vítr.

• Je nutné dodržovat bezpečnou vzdálenost ohniště 
od zástavby a hořlavých předmětů - domů s ploty, 
aut, apod.

• V případě, že se oheň vymkne kontrole a nelze jej 
uhasit vlastními silami, je osoba provádějící pálení 
povinna okamžitě nahlásit tento požár příslušné-
mu operačnímu středisku hasičského záchranného 
sboru v kraji. V každém případě též uvolněte pří-
jezdovou cestu, aby se na místo mohli dostat poho-
dlně hasiči, pokud by to bylo třeba.

• Poté, co ukončíte pálení listí, ohniště řádně uhaste 
vodou, ať tam již nic nedoutná.

• Z hlediska ohleduplnosti k přírodě není možné rov-
nou pálit hromadu listí, kterou postupně po týdny 
kupíme – může zde být ukryt ježek či nějaký plaz, 

ještěrka anebo obojživelník. Hromadu listí a klací-
ků je třeba opatrně přeházet. Navíc bychom měli 
zvážit, zda alespoň jednu kupu listí nezatížíme 
třeba kameny a na zahradě nenecháme právě jako 
vhodný úkryt pro živočichy.

Pokud rostlinné materiály (zvláště listí) spálíme, ener-
gie, která je v nich obsažena, nám k ničemu neposlouží 
(jen ohřeje vzduch). Na přírodní zahradě lze rostlinné 
materiály také kompostovat, díky kompostu získáme 
kvalitní hnojivo do  záhonů. Pokud máme možnost, 
i naštěpkované větve přidáváme do kompostu. Listí je 
možné ponechávat i pod stromy (případně ho shra-
bat ke kmeni), kde se z něho uvolňují živiny a vrací se 
zpět do půdy.
Velkou rozhodovací pravomoc v  otázce pálení listí 
mají obce, které mohou obecními vyhláškami jakéko-
li venkovní pálení odpadních materiálů zcela zakázat 
či zásadně omezit. Proto nestačí pouhý telefonát hasi-
čům, ale je třeba informovat se na místně příslušném 
obecním úřadu. Obec Štítina v současné době pálení 
neomezuje žádnou vyhláškou.
V každém případě ale platí, že pokud je zahradní odpad 
suchý a obec nebrání v jeho spálení, jde též o ekologic-
ký způsob jeho likvidace, stejně jako kompostování.
Zdroj:
www.veronica.cz (ekologický institut)
www.ceskestavby.cz (portál o stavbě, zahradě a bydlení)

REKONSTRUKCE HASIČSKÉ ZBROJNICE – OMLUVA

V  minulém čísle zpravodaje jsme vás informovali o  tom, jak probíhala rekonstrukce hasičské zbrojnice 
a k čemu bude sloužit.
I přes korektury jak ze strany redakční rady, zaměstnanců obecního úřadu a dvou členů SDH se nám do článku 
vloudila chyba, kterou je nutné napravit, a  omluvit se tímto p.  Zdence Tomkové. V  článku bylo omylem 
uvedeno: „Hasiči svépomocí tuto rekonstrukci zrealizovali a z obecního rozpočtu jim byly poskytnuty fi nanční 
prostředky na stavební materiál, projektovou dokumentaci a vybavení.“
Finanční prostředky nebyly poskytnuty na  projektovou dokumentaci, tu paní Tomková zpracovala bez 
jakýchkoliv fi nančních požadavků. Tímto se jí omlouváme. Mgr. Zuzana Klimešová

KULTURA V OBCI

CHYSTANÉ AKCE

29. 11. Rozsvícení vánočního stromu (parčík)
11. 12. Vánoce ve škole
23. 12. Zastavení se u vánočního stromu
28. 12. Vánoční volejbalový turnaj v tělocvičně školy (smíšený)
???? Badmintonový turnaj SDŠ (tělocvična)
???? Chovatelský ples
23. 1. 2015 Maškarní ples
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KULTURA V OBCI

ŠTÍTINŠTÍ OBČANÉ OPĚT PO ROCE VYSTAVILI SVÉ SBĚRATELSKÉ KOUSKY

Je vaším koníčkem sběratelství? Tak to jste určitě navštívili nebo se zúčastnili jako vystavovatelé druhého 
ročníku výstavky organizované štítinským Klubem žen pod názvem „Sběratelské záliby spoluobčanů“, která 
se konala v neděli 4. října 2015 v sále ZŠ.
Devatenáct našich spoluobčanů vystavilo své sbírky. A byla to pestrá přehlídka sběratelských vášní. Mohli jsme 
si prohlédnout krabičky od zápalek, podkovičky, pazourky a nerosty, poštovní známky, dámské kabelky, staré 
výšivky, uniformy, sportovní dresy, modely letadel a tanků, magnetky, madony, koníky, autogramy, postavičky 
z šustí, slaměné vánoční ozdoby, pivní uzávěry, pečicí formy, anděly, zvonečky... Jsme přesvědčeni, že kdo se 
přišel podívat, nelitoval. V červeném salónku bylo možné posedět u kávy, vína a výborných koláčů pana Jano-
váče z Mokrých Lazců.

Výstavu si prohlédlo asi 120 návštěvníků. V pondělí tuto výstavu viděly děti MŠ a ZŠ.
Výbor Klubu žen ještě jednou děkuje všem vystavovatelům a všem členkám, které pomohly při organizaci.
V září jsme přijaly pozvání seniorek z Mokrých Lazců, které zorganizovaly seniorský sportovní pětiboj. Kromě 
našeho sedmičlenného družstva soutěžili senioři i z Mokrých Lazců, Nových Sedlic a Lhoty. Strávili jsme pěkné 
odpoledne v družné zábavě a sportovním zápolení.
21. října jsme jely do Prahy na muzikál Mýdlový princ s hity Václava Neckáře v divadle Broadway.

Sběratelská výstava, foto J. Dominik

Z ČINNOSTI NÁRODOPISNÉHO SOUBORU BEJATKA

Po úspěšném vystoupení souboru v Přerově, o kterém 
jsme psali v  posledním čísle zpravodaje, nás čekala 
celá řada dalších neméně úspěšných prezentací: skoro 
už tradičně na  opavských Chodníčcích k  domovu, 
na dožínkách ve Zbyslavicích, na pivních slavnostech 
doma ve  Štítině, na  Svatováclavském jarmarku 
v Holasovicích a na obecních oslavách na Dvořisku. 
Velmi se nám podařilo vystoupení v domově seniorů 
Slunečnice v  Ostravě Porubě. Tohoto vystoupení se 
zúčastnili nejen klienti uvedeného zařízení, ale také 
členové z okolních klubů důchodců z Ostravy. Těsně 
před otevřením rychlostní komunikace (Mokré Lazce 
– Poruba) jsme měli pro hosty a  občany Hrabyně 
vystoupení v  místním kulturním domě. Z  úst paní 

starostky Jordánové jsme se dověděli mnoho o průběhu stavby této komunikace. A v závěru roku jsme dostali 
ještě další nabídky. Představíme se ještě v Polance nad Odrou, v Rohově a také v Krnově. Soubor se rovněž 
připravuje na tradiční vystoupení v rámci letošních Vánoc. Zuzana Halšková, Mgr. Jaroslav Dominik

Bejatky ve Slunečnici, foto J. Dominik
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Prof. PhDr. Arnošt Lamprecht, DrSc.
*  19. 10. 1919 Štítina
†  2. 5. 1985
- univerzitní profesor, bohemista

František Zíka
*  2. 12. 1869 Dobrá Voda (o. Pelhřimov)
†  6. 12. 1931 Opava
- zemědělský ekonom, politik

UNIVERZITNÍ VZPOMÍNKY NA PROFESORA LAMPRECHTA

V pondělí 19. října uplynulo již 96 
let od chvíle, kdy ve Štítině u Opa-
vy spatřil světlo světa význačný 
český jazykovědec, slavista, histo-
rický gramatik, fonetik a dialekto-
log, prof. PhDr. Arnošt Lamprecht, 
DrSc. (1919-1985). Profesor Lam-
precht byl ovšem nedělňátko; naro-
dil se totiž v den odpočinku.
Proto v úterý 20. října 2015 začínal 
dialektologický seminář poslu-
chačů Slezské univerzity v Opavě, 
který pravidelně vypisuje Ústav 
bohemistiky a  knihovnictví Filo-
zofi cko-přírodovědecké fakulty 
této univerzity (dále ÚBK FPF 
SU v  Opavě), právě vzpomínkou 
na  profesora Lamprechta. V  úte-
rý proto, že se jednalo o nejbližší 
možný termín (ve vztahu k tomu-
to výročí), kdy se mohli poslucha-
či uvedeného semináře setkat. Vý-
ročí profesora Lamprechta, který 
po  absolvování reálného gymná-

zia v  Opavě po  většinu svého ži-
vota působil na brněnské univer-
zitě, si ale učitelé i studenti z ÚBK 
FPF SU v  Opavě připomenou 
ještě jednou. A  jistě důkladněji. 
Tím spíše, že to bude připomín-
ka spojená se zajímavou dialekto-
logickou přednáškou, s  besedou 
s  rodilými mluvčími a  s  pamět-
níky dob a dějů minulých. V pro-
sinci 2015 proběhne právě ta-
ková přednáška, beseda, ale též 
zajímavé „pamětnické“ setkání, 
jež v  současné době připravuje 
pobočka Jazykovědného sdružení 
České republiky, která sídlí právě 
v Opavě a působí při ÚBK FPF SU 
(ve  spolupráci s  odborem Matice 
slezské ve  Stěbořicích, který se 
zaměřuje právě na  studium způ-
sobu života lidí na česko-polském 
pomezí; tedy na  téma, které bylo 
prof. Lamprechtovi velmi blízké).
Všechny zájemce, kteří by si chtě-

li přijít (popř. přijet) poslechnout 
zmíněnou přednášku, popovídat 
si o  zvláštnostech mluvy našeho 
kraje a  vyměnit si zkušenosti se 
současnými badateli (kteří dnes 
přímo navazují na výzkum „opav-
ských“ či „obecněji slezských“ dia-
lektologů, např. právě na  bádání 
prof.  Lamprechta, ale i  dr.  Balha-
ra, prof.  Šrámka, doc.  Témy 
a doc. Šaura, popř. na práci dalších 
odborníků v oboru), srdečně zve-
me na naše setkání. Přesný termín 
ještě nebyl upřesněn (vzhledem 
k tomu, že nám musí potvrdit svou 
účast i  pozvaní dialektologové). 
Ale v  nejbližší době vše rádi pří-
padným zájemcům upřesníme. 
(Setkání se bude konat v  budově 
Filozofi cko-přírodovědecké fakul-
ty Slezské univerzity v  Opavě – 
v Masarykově třídě, v čp. 343/37).

Zbyněk Holub, 
dialektolog ÚBK FPF SU v Opavě

70. VÝROČÍ UKONČENÍ VÁLKY A OSVOBOZENÍ OČIMA PANA ANTONÍNA 
MAIWAELDRA

Letos jsme si připomněli 70 let od konce II. světové války. Naše Štítina byla během bojů značně poškozena. 
Patronát nad slezskou vesnicí převzalo město Poděbrady. Tato spolupráce trvá dodnes. Hlavně díky 
štítinskému Sboru dobrovolných hasičů. I když dnes v poněkud pozměněné verzi. Družba se soustředila spíše 
na obec Zboží nedaleko Poděbrad.
Poničená Štítina se ale v poválečném období dočkala i jiné pomoci. Byli to také mladí Švýcaři, kteří po válce 
do Štítiny přijeli, aby obci pomohli ven z trosek. Málokdo o tom ví. Skauti z Nových Sedlic, po sametové revo-
luci obnovující svou činnost, sdělili tuto informaci panu Antonínu Maiwaeldrovi. Tato zajímavá fakta získali 
z internetu.
Dovolili jsme si pana Antonína navštívit a pozeptat se na tyto události. Byl velice vstřícný a poskytl nám všech-
ny dokumenty, které doma archivuje.
Skupina mladých dobrovolníků ze Švýcarska pobývala ve Štítině v době od 8. července do 25. října 1946. A ne-
byli to jenom Švýcaři. Těch bylo šest /z toho dvě dívky/, potom také jeden Angličan a naši čeští dobrovolníci 
/11 mužů/. Celkem to bylo 18 dobrovolníků ze tří zemí.

PŘIPOMÍNÁME SI VE VÝROČÍCH
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Byla to tzv. Mezinárodní služba míru /Der Internaci-
onale Zivildienst in der verschieden Landern/.
Celá skupina byla ubytována na zahradě u pana Vác-
lava Krejčího, který v té době vykonával post předse-
dy MNV /dnes zahrada Bělohradských a Mikových/. 
Viz fotodokumentace.
Akce na  rozloučenou se konala v  sále restaurace 
U Stuchlíků. Štítinská děvčata učila zahraniční účast-
níky naše tance.
Za zajímavost stojí zveřejnit nákres /mapku/ Štítiny, 
kterou nakreslil jeden z dobrovolníků. Jistě poznáte 
bývalý zámek /Starý pivovar, ve  kterém byla škola 
a pohostinství/, poničenou školu, hostinec U Stuch-
líků /Wirtschaft /, Zíkův statek, železniční trať, novou 
výstavbu za  nádražím, nádraží, zahradnictví, hřbi-
tov, pana Vašicu, zahradu u Krejčích a potok, kde se 
mladí dobrovolníci koupali. Také strouhu, ve které se 
mrskaly ryby!!! A provizorní sídlo Obecního úřadu 
Štítina /Gemeinde/. Byla to dřevěná „bouda“ na rohu 
dnešního parčíku.
Celá skupina během svého pobytu podnikla také 
výlet na  zříceninu hradu Vikštejn společně s  tehdy 
vznikajícím oddílem skautů.
Děkujeme panu Antonínu Maiwaeldrovi za  sdělení 
těchto zajímavých vzpomínek.
Pokud by někdo z pamětníků shledal nějaké nesrov-
nalosti v uvedených informacích, obraťte se, prosím, 
na redakci našeho zpravodaje. Rádi s vámi objasníme 
tuto historickou zajímavost.Budování ubytování, foto z kroniky p. Maiwaeldra

Plánek poválečné Štítiny, 
foto z kroniky 
p. Maiwaeldra

Podle vyprávění pana A. Maiwaeldra a z doložených dokumentů napsal a zpracoval J. Dominik
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OHLÉDNUTÍ ZA PODZIMNÍ ČÁSTÍ SOUTĚŽNÍHO ROČNÍKU 2015/2016 – FOTBAL

Mistrovským utkáním mužů „A“ proti SK Bohuslavice skončila v neděli 8. 11. 2015 pro náš fotbalový oddíl 
podzimní část soutěžního ročníku 2015/2016. V tomto ročníku máme přihlášená čtyři mužstva. Dvě v mládež-
nických kategoriích a dvě v kategoriích mužů.
Mládež: 
Starší přípravka, tvořená hráči ročníku narození 
2005, 2006 a  2007, si nevedla ve  své soutěži špatně. 
Po nevydařeném vstupu, kdy v prvních třech zápasech 
prohrála proti soupeřům věkově starším i fyzicky vy-
spělejším, zaznamenala šňůru čtyř vítězství. Prohrála 
až v posledním utkání na hřišti ve Velkých Heralticích 
v zápase, ve kterém byla herně lepší. Bohužel promě-
ňování šancí je velkou slabinou tohoto mužstva. Cel-
ková bilance za podzim jsou čtyři vítězná utkání a čtyři 
porážky. I když umístění a výsledky zápasů jsou u této 
kategorie vedlejší, v tabulce by mužstvo z devíti účast-
níků této soutěže obsadilo 5. příčku. Určitým handica-
pem tohoto mužstva je, že je tvořeno, na rozdíl od ji-
ných mužstev, pouze dvěma hráči ročníku narození 
2005, který v této kategorii má být stěžejním ročníkem. 

U této kategorie je věkový rozdíl, zejména ve fyzické 
vyspělosti dětí, znát. Malí fotbalisté tento handicap na-
hrazovali svou bojovností a nasazením. 
Mužstvo starších žáků, tvořené ročníkem narození 
2001 a mladší, poprvé hrálo soutěž na polovině fotba-
lového hřiště v počtu hráčů 1 + 7. Ve starší přípravce 
a mladších žácích je počet hráčů 1 + 5 a hraje se cca 
na ¼ klasického fotbalového hřiště, v nižších věkových 
kategoriích (mladší přípravka a předpřípravka) je po-
čet hráčů na hřišti 1 + 4.
I přes kvalitativní zlepšení mnoha fotbalistů naše muž-
stvo na své soupeře nestačilo. Podařilo se mu zvítězit 
pouze v jednom zápase. Bojovnost a snaha na soupe-
ře nestačily. Většina mužstev náš tým porážela lepší 
fotbalovou vyspělostí a proměňováním šancí. V zápa-
sech, které byly herně vyrovnané, nestálo při našem 

Válkou poznamenaná Štítina, foto z kroniky p. Maiwaeldra Skupina dobrovolníků, foto z kroniky p. Maiwaeldra

SPORT V OBCI
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mužstvu štěstí. S třemi body obsazuje mužstvo v tabul-
ce starších žáků předposlední, sedmé místo.
Vedle mistrovských utkání jsme pro naše mládežnic-
ká mužstva, zejména pro mladší přípravku a  před-
přípravku, organizovali přátelské zápasy a  turnaje 
nebo jsme se jich účastnili. Jedním z nich byl turnaj 
v Oldřišově, kde naše mužstvo předpřípravky obsadi-
lo velmi pěkné druhé místo za malými fotbalisty FC 
Baník Ostrava. Vedle již tradičních turnajů „O pohár 
Jana Hajdra“ a „O pohár gen. H. Píky“, které proběh-
ly v měsících květen a červen, byl v září zorganizován 
na fotbalovém hřišti ve sportovním areálu Štítina tur-
naj „Tatranek Cup“ pro dvě věkové kategorie: starší 
a mladší přípravka. Mužstvo starší přípravky obsadilo 
v tomto turnaji druhé místo horším vzájemným zápa-
sem za malými fotbalisty FK Sokol Mokré Lazce. Muž-
stvo mladší přípravky skončilo třetí.
Nyní se fotbalový život naší mládeže přesunul do tělo-
cvičny ZŠ gen. H. Píky a MŠ ve Štítině. Vedle trénin-
ku již proběhly nebo budou probíhat přátelské zápasy 
a budou organizovány turnaje. První z nich proběhne 
21. 11. 2015 a  je určen pro věkovou kategorii před-
přípravky. Bude následovat vánoční turnaj „O pohár 
ředitele školy“ v kategorii starší přípravky s termínem 
19. 12. 2015. Mimo to se naše předpřípravka zúčast-
ní 13. 12. 2015 turnaje v Oldřišově a starší přípravka 
10. 12. 2015 turnaje „O pohár města Opavy“. V rámci 
tréninku se pořádá soutěž formou přátelských zápasů 
v kategorii starší přípravky mezi mužstvy Hradce nad 
Mor., Chlebičova a  Hněvošic. V  příštím roce budou 
v tělocvičně ZŠ gen. H. Píky a MŠ Štítina organizová-
ny turnaje malých fotbalistů v termínech: 16. 1. 2016, 
30. 1. 2016 13. 2. 2016, 27. 2. 2016 a 12. 3. 2016. Or-
ganizátorem těchto turnajů je ZŠ gen.  H. Píky a  MŠ 
Štítina a TJ Tatran Štítina, oddíl kopané.
Muži:
Po historicky doposud nejúspěšnějším soutěžním roč-
níku 2014/2015, kdy naše mužstvo mužů „A“ obsadi-
lo v konečném účtování v tabulce 1. A třídy, skupiny 
A  druhé místo a  stálo jen krok od  postupu do  vyšší 

soutěže, se očekávalo, že se mužstvo bude pohybo-
vat na  předních příčkách tabulky. Po  podzimní čás-
ti SR 2015/2016 obsazuje v  tabulce 1.A třídy, skupi-
ny A 10. místo s 16 body a skórem 9:16. Mužstvo ne 
že by herně propadlo. Až na zápasy venku s Chlebi-
čovem a doma s Hlubinou (oba shodně skončily naší 
porážkou 2:0) nehrálo špatně. V  zápasech s  oddíly 
z předních příček - Jakubčovicemi (skončilo porážkou 
na  domácím hřišti 1:0 z  vymyšlené penalty), Krás-
nými Loučkami i Bílovcem - mělo navrch nad svým 
soupeřem, a přesto prohrálo. Problémem, který muž-
stvo celý podzim provázel, bylo střílení gólů. Zatímco 
obrana byla v podzimní části soutěže třetí nejlepší (po-
dle počtu obdržených gólů), za celý podzim se podaři-
lo našemu mužstvu vsítit pouze 9 branek. To je na tak 
vyspělý tým, který by se měl pohybovat na předních 
příčkách tabulky, strašně málo. Některé vyložené šan-
ce volající po vstřelení gólů se podařilo našim hráčům 
doslova „zazdít“ a  bez vstřelených branek se zápasy 
nevyhrávají. Před mužstvem je zimní přestávka a pev-
ně věříme, že na tomto neduhu se během ní zapracuje.
„B“ mužstvo mužů vstoupilo do  soutěže III. třídy 
skupiny „B“ poměrně dobře. V prvním zápase získalo 
bod po remízovém utkání v Březové. Ve druhém zá-
pase pak doma zvítězilo nad Melčí. Následovaly dva 
vítězné zápasy na hřišti soupeře, z nichž zejména ví-
tězství v derby utkání proti Novým Sedlicím v poměru 
3:1 je cenné. Po těchto utkáních získalo „B“ mužstvo 
na  domácím hřišti do  konce podzimní části soutěže 
pouze bod za remízu proti Brumovicím. V ostatních 
domácích utkáních svým soupeřům podlehlo, a  to 
ne z důvodu, že by bylo herně horším mužstvem, ale 
neproměňováním i  těch nejvyloženějších šancí, včet-
ně zahození pokutového kopu. Domácí hřiště jako by 
pro „B“ tým bylo zakleté. V podzimní části získalo „B“ 
mužstvo 15 bodů se skórem 19:20. V tabulce obsazu-
je sedmou příčku. S  rozdělením tabulky na  domácí 
a venkovní utkání obsazuje v zápasech doma poslední 
příčku, v zápasech venku druhou příčku tabulky.

JS

Tatranek Cup, fotoarchiv TJ Tatran Štítina

Soustředění 2015, fotoarchiv TJ Tatran Štítina
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Prvního září jsme společně na travnatém prostranství před budovou školy přivítali nový školní rok. Prvňáčci 
seděli spořádaně na lavičkách i s novými aktovkami a kornouty, celí netrpěliví vkročit do nové etapy života, 
deváťáci prožívali tuto slavnostní chvíli ve štítinské škole naposledy, o to víc však odhodláni si tento rok užít. 
Byli zde samozřejmě i ostatní žáci, z jejichž tváří jsme mohli vyčíst možná maličko nervozitu z toho, co je 
letos čeká, ale snad i radost, protože se zde se svými kamarády sešli opět ve zdraví a jsou připraveni sdílet 
veškeré dění nadcházejícího roku společně.
Prvňáčci nebyli zdaleka jedinými novými tvářemi 
v  naší škole, přivítali jsme do  kolektivu zaměstnan-
ců i nové posily, jmenovitě Mgr. Hanu Častulíkovou, 
učitelku anglického jazyka a náboženství, Mgr. Kris-
tinu Jadrnou, učitelku 1. stupně, která se rovněž sta-
la třídní učitelkou 3. A. Na základě žádosti naší ško-
ly byl udělen krajským úřadem souhlas se zřízením 
funkce asistenta pedagoga pro žáka se zdravotním 
postižením. V  této pozici pracuje Bc.  Jana Otáhalo-
vá. Do mateřské školy nastoupily paní Leona Jirsová, 
DiS. a paní Marie Tichá. Letos již  vítá ráno děti před 
školou pan Petr Šimeček, který nastoupil na  pozici 
školníka. Od 1. 10. nahradila paní Libuši Palarčíko-
vou ve  funkci správce objektu paní Hana Paroulko-
vá. Pokud budete mít zájem o  pronájem tělocvičny 
nebo sálu, kontaktujte právě ji, a  to na  telefonním 
čísle, které naleznete na webových stránkách v sekci 
Zaměstnanci školy, popř. na dveřích, jimiž se vchází 
do budovy školy u tělocvičny. Všichni tito příchozí se 
rychle sžili s novým prostředím a zapadli do našeho 
kolektivu bez problémů.
Velkou změnou prošly školní webové stránky, které 
získaly od  září zcela nový design. Věříme, že došlo 
i k větší přehlednosti. Na naší adrese www.zsstitina.
cz nabízíme tedy mnoho sekcí, kde především rodiče, 

ale mnohdy také veřejnost 
naleznou řadu užitečných 
informací. Novinkou je sek-
ce Změna v  rozvrhu – zde 
se dozvíte, kteří vyučující 
chybí, kdo za ně bude sup-
lovat, zda dojde k  výměně 
hodin nebo jejich odpadnu-
tí atd. Důležitým zdrojem informací jsou v neposled-
ní řadě Aktuality tříd, kde třídní učitelé pravidelně 
píší příspěvky o dění ve třídě, dále pak Aktuality MŠ 
a Aktuality ZŠ – na těch získají informace nejen rodi-
če, ale i ostatní přátelé školy, např. o konání akcí pro 
veřejnost atd.
Za tuto poměrně krátkou dobu jsme stihli uspořádat 
již tři akce, které neodmyslitelně patří do celoročního 
harmonogramu. V pátek 2. 10. totiž proběhl Branný 
závod generála Heliodora Píky ve spolupráci se škol-
ním partnerem, 53. plukem průzkumu a elektronic-
kého boje Opava. Závodu se zúčastnili žáci 5.  – 9. 
ročníku, jejichž úkolem bylo absolvovat na cca 4 km 
dlouhé trase sedm stanovišť prověřujících jejich fy-
zickou kondici, ale také vědomosti z branné výchovy. 
Druhou z těchto tradičních akcí je tzv. Den na horách. 
Letos jsme se rozhodli pro malou změnu a do příro-
dy vyrazil pouze 1. stupeň. Cílem se staly beskydské 
Pustevny.
2. stupeň pojede do hor na  jaře, ale zvažujeme také 
možnost jiného sportovně laděného programu. Po-
slední z těchto akcí je Strašidelná show, která se letos 
konala 26. 10. ve venkovním prostranství školy.
Zaznamenali jsme již první úspěch na  poli soutěží, 
a to 2. místo malé malířky Karolinky Stonišové z 1. B, 
která se pod vedením třídní učitelky Kateřiny Gruss-
mannové zúčastnila výtvarné soutěže Kreslím, kres-
líš, kreslíme.
V  mateřské škole vyšlo podzimní vydání časopisu 
Štítek, shrnující důležité informace, konal se zde vý-
ukový program Hravá věda nebo tradiční Drakiáda 
v součinnosti se školní družinou v prostorách hřiště 
TJ Tatran Štítina.

Zahájení školního roku 2015/2016 – letošní prvňáčci, 
foto Z. Klimešová
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Každý rok se snažíme naplňovat v co možná nejvyšší 
míře Plán hlavních úkolů České školní inspekce. Dle 
něj pak sestavujeme tzv. Autoevaluační plán, v němž 
si stanovujeme hlavní cíle vzdělávání na daný školní 
rok, projekty atd. V praxi to pak vypadá tak, že si zvo-
líme konkrétní metody, formy a nástroje, jak v těchto 
oblastech dosáhnout co nejvyšší úrovně. Letos to tedy 
např. budou návštěvy muzeí, rozbory dokumentár-
ních filmů, referáty, pracovní listy, zapojení pamět-
níků do  výuky, přednášky zaměřené na  bezpečnost 
(Policie ČR, využití zákonných zástupců – policistů, 
hasičů atd.), nácvik společné evakuace, ukázka haše-
ní, exkurze, účast v  soutěži Hasík, Požární ochrana 
očima dětí a  Bezpečný život, návštěvy dopravního 
hřiště, den na  horách, práce v  kroužku Helpík, ha-
sičském kroužku, Skaut, testování žáků v  dosažené 
úrovni čtenářské a  matematické gramotnosti, kni-
hovnické lekce, různé soutěže – matematické, literár-
ní, jazykové, olympiády atd., diagnostika nadaných 
a  mimořádně nadaných žáků, vytváření prostředí, 
které by je podporovalo, a  jejich občasné zapojení 
do výuky ve vyšším ročníku, projektové dny – Přátel-
ství a spolupráce, besedy s významnými osobnostmi, 
spolupráce s  organizacemi sdružujícími hendikepo-
vané občany, sportovní kroužky, sportovní soutěže, 
sportovní akce, výcviky – plavecký, lyžařský, Usmě-
vavé lyžování, tandemové vyučování v  matematice, 
projektové vyučování, tvorba propagačních digitál-
ních materiálů k  jednotlivým akcím pro veřejnost, 
SWOT analýza pro zákonné zástupce žáků základní 
školy (spokojenost s úrovní informovanosti) aj.

Žáci 9. třídy se zúčastní 6. ročníku soutěže s tematikou 
ochrany klimatu – CO2 liga. Soutěžní tým UHLÁCI 
tvoří 10 nadšených přírodovědců. O  co jde? Soutěž 
zprostředkovává informace o globální změně klima-
tu, které můžeme očekávat v České republice. Další 
informace naleznete na školních webových stránkách 
v sekci Aktuality školy.
Vánoční trhy se letos budou konat 11. prosince. Bliž-
ší informace o  všech těchto i  dalších akcích najde-
te na  webových stránkách, v  sekci Aktuality školy. 
Z  ohlasů je patrné, že akce pořádané pro veřejnost 
jsou vítané. Jsme přesvědčeni, že jsou i jedním z kri-
térií při rozhodování se zákonných zástupců při volbě 
naší školy.

Pro přehled uvádíme ceny za  pronájem sálů u  příležitosti různých akcí. V  případě zájmu, kontaktujte 
p. Paroulkovou.

Celodenní akce (oslava aj.) – malý sál 1 500 Kč
Celodenní akce (oslava aj.) – velký sál 2 200 Kč 
Výdělečná akce (ples aj.) 2 900 Kč 
Smuteční akce (2 hod.)               600 Kč 
Školení (využití projektoru, kuchyňky)   2 400 Kč 
Charitativní akce – zdarma

Strašidelná show, fotoarchiv ZŠ Štítina
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FLUKTUACE ZAMĚSTNANCŮ ZŠ A PŘÍCHOZÍ ŽÁCI

V poslední době jsme zaznamenali diskusi na téma časté obměny pedagogického sboru. Když jsme provedli 
rozbor, zjistili jsme, že fl uktuace pedagogických zaměstnanců není nadměrná.
V posledních pěti letech ukončili pracovní poměr tito zaměstnanci: Zuzana Raidová (přestěhovala se), Jana 
Šubertová (přestěhovala se), Lenka Szturcová (rodinné důvody), Tomáš Smolek (nevyhovoval potřebám 
školy), Lenka Píchová (přestěhovala se), Alexandra Slováková (nechtěla dojíždět z  Ostravy), Karla Volfová 
(těhotenství).
Délka působení na škole a počty pedagogických zaměstnanců:
0 – 1 let:   2 ZŠ a 2 MŠ,
2 – 3 let:   2 ZŠ a 1 MŠ,
4 – 5 let:   4 ZŠ,
5 – 10 let:  2 ZŠ,
10 a více:  8 ZŠ a 1 MŠ.
K otázce, zda se snižuje úroveň naší školy přijímáním žáků, kteří na jiných školách mají problémy s prospě-
chem či výchovou, chci uvést, že jednoznačně nesouhlasím se škatulkováním žáků. Žáci, kteří přešli z jiných 
škol v  posledních letech, sice patřili často k  prospěchově slabším žákům, ale jak se brzy ukázalo, hlavním 
problémem byla komunikace mezi jejich dřívější školou a zákonnými zástupci. Z našeho loga Otevřená škola 
přímo vyplývá, že se snažíme přistupovat ke všem s maximální vstřícností, nacházet řešení společně s rodiči. 
Jsem přesvědčen, že kvalita pedagoga se naplno ukáže zejména tehdy, jestliže pracuje s žáky méně nadanými, 
kteří potřebují překonat pocit neúspěchu, odbourat averzi vůči škole a najít kladný vztah ke vzdělání. Věřím, že 
se nám úkoly ve vzdělávání daří plnit. Pro příklad uvádíme rozmístění vycházejících žáků v posledních letech.

Absolventi Gymnázia Studijní obory s maturitou Učební obory bez maturity
2015 4 18 10
2014 4 18 9
2013 6 13 7
2012 2 6 5
2011 1 11 3
2010 11 10 6

Celkem 28 76 40
Mgr. Daniel Matyášek – ředitel školy

Pohled školské rady:
Školská rada je orgán, který úzce spolupracuje s ředitelem školy, schvaluje různé dokumenty nebo se k nim jen 
vyjadřuje. V souvislosti s problematikou příchozích žáků z okolních vesnic byla ŠR oslovena, aby se k tomuto 
vyjádřila. V posledních letech se počet žáků v naší škole neustále zvyšuje. Je to dáno i tím, že do ní dojíždějí 
žáci z jiných obcí. Nutno podotknout, že tento nárůst žáků jen naplňuje počet žáků ve třídě, zvyšuje se tím mezi 
žáky konkurence a škola také dostává více fi nančních prostředků ze státního rozpočtu na pomůcky žáků.
Lze se ale například pozastavit nad tím, jestli nejsou zbytečně otvírány dvě třídy v jednom ročníku. Vždy záleží 
na okolnostech. V našem případě to bylo vždy ku prospěchu. Kdyby nebyli žáci do těchto ročníků přijati z ji-
ných vesnic, musela by mít třída např. kolem 30 žáků (žáci jen ze spádových vesnic). Vedení takto velké třídy 
je velmi náročné a určitě není zcela efektivní z hlediska výuky. Proto by se určitě alespoň na první rok musela 
rozdělit na dvě třídy (vzrostly by náklady).
Setkáváme se s názory, že k nám přicházejí slabší žáci, protože naši učitelé nejsou tak nároční jako na ostatních 
školách. Je pravdou, že příchozí žáci mají nepatrně lepší známky než na předchozí škole. Je to ale především 
proto, že dostali druhou šanci a snaží se, aby lepší známky měli.
Naše škola propaguje individuální přístup, věnuje se žákům nejen ve vyučování, ale také mimo něj. Kromě 
pestré škály kroužků se třídní učitelé věnují žákům v pravidelně probíhajících třídnických hodinách. V případě 
žáků se specifi ckými poruchami se výsledky zlepšují také proto, že se jim pravidelně věnují jednou týdně dys-
lektické asistentky. Součástí kvalitního pedagogického týmu je také asistent pedagoga.
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Zde je prostor pro vaše příspěvky, které pro uveřejnění zasílejte na e-mailovou adresu: 
zastupitelstvostitina@gmail.com nebo předejte zaměstnancům obce. 
Za obsah článků ve společenské rubrice neodpovídá redakce, která se také nemusí ztotožňovat s některými 
názory v uvedených příspěvcích.

PŘEDSTAVENÍ NOVÉHO FARÁŘE ŘÍMSKOKATOLICKÉ FARNOSTI HRABYNĚ

V prosinci roku 2014 náhle zemřel pan farář Edmund Kempný. Bylo před Vánocemi a muselo se rychle roz-
hodovat, kdo nastoupí na jeho místo. Byl duchovním správcem hrabyňského poutního kostela, ke kterému 
spadají ještě osada Josefovice, obec Budišovice a také části obce Háj ve Slezsku (Smolkov a Lhota). Mimo jiné 
spravoval též farnost Mokré Lazce, ke které přináleží i samostatná obec Štítina. V tomto předvánočním čase 
vyžadovala situace rychlé řešení.
Po 25 letech společné správy dvou 
farností Hrabyně a  Mokré Lazce 
P. Edmundem Kempným se pro-
to tyto farnosti provizorně jako-
by „osamostatnily“ a  duchovní 
správu Mokrých Lazců obstarával 
p.  Daniel Vícha z  Kravař a  du-
chovní správu v  Hrabyni dostal 
na  starost ludgeřovický kaplan 
p. Vladimír Pavlík. Toto provizo-
rium muselo existovat do  1. čer-
vence roku 2015, kdy bylo defini-
tivně rozhodnuto, že duchovním 
správcem dvou „rozdílných“ far-
ností se stane ludgeřovický kaplan 
p. Vladimír Pavlík. Z něj se docela 
rychle stal administrátor, duchov-
ní správce, „farář“ dvou farností 
Hrabyně a Mokrých Lazců.
Trochu o mé osobě. Narodil jsem 
se ve Velké Hrabové na okraji Os-
travy. Hlavní silnice směr Frýdek- 
Místek. Asi v  roce 1975 se Hra-
bová stala součástí „průmyslové“ 
velké Ostravy a  současně měst-

ským obvodem Ostravy. Z tohoto 
malého úvodu je patrné, že patřím 
mezi tzv. „husákovské“ děti. Asi 
jsem měl štěstí, že jsem se narodil 
v  dělnicko-katolické rodině. Jako 
každý v  mém věku jsem musel 
ve škole vypisovat dotazník, jestli 
jsem dokonalým adeptem strany 
(myšleno komunistické).
Když jsem se vyučil provozním 
zámečníkem (bez maturity) pro 
VŽSKG, to bylo v roce 1986, těžko 
si někdo z  obyčejných lidí mohl 
představit, že do  čtyř let nasta-
ne nějaká změna. Já jsem se vrá-
til z  povinné vojenské základní 
služby v roce 1990 a byl jsem do-
slova překvapen, co všechno se 
kolem mě děje. Po čtyřech letech 
jsem se rozhodl, že si dokončím 
středoškolské vzdělání. Tak jsem 
nastoupil na  SOU strojírenské, 
opět do  Ostravy – Hrabůvky. Při 
zaměstnání jsem dokončil stu-
dia. A co dál? Došlo k další změ-

ně – tentokrát světové na  místní 
úrovni. Rozdělila se arcidiecéze 
olomoucká na olomouckou a ost-
ravsko-opavskou. V nové vznika-
jící diecézi jsem asi chtěl být více 
platný, a  proto jsem začal chodit 
na katechetické přednášky. Po del-
ším rozhodování a  váhání jsem 
nastoupil v 35 letech do teologic-
kého konviktu (přípravný ročník 
před vstupem do arcibiskupského 
semináře v Olomouci). Po  jáhen-
ském svěcení v roce 2011 jsem byl 
ustanoven na  roční službu jako 
jáhen do  Kobeřic. Po  vysvěcení 
na kněze jsem se stal farním viká-
řem (kaplanem) v Ludgeřovicích. 
Od ledna letošního roku jsem byl 
ustanoven správcem v  Hrabyni 
a  od  1. července 2015 správcem 
farnosti Hrabyně a Mokrých Laz-
ců, ke kterým patří též
obec s  krásnou kaplí zasvěcenou 
sv. Máří Magdaléně.

Vladimír Pavlík

ŽIVOT V KAZACHSTÁNU

Odstěhovat se a žít v cizí zemi je pro některé nepředstavitelná myšlenka. Navíc když máte děti nebo se chystáte založit 
rodinu. Kladete si otázky: Zvládnu to? Naučím se jazyk? Najdu si práci? A co děti – nebudou mít problémy ve škole? 
Na některé z těchto otázek nám odpověděla Mgr. Marie Dominiková, které tímto velice děkujeme za poskytnutý rozhovor.
Paní Dominiková, víme, že jste byla v  květnu na  tři 
týdny na návštěvě u  své dcery Hanky Jochcové v Ka-
zachstánu.
Ano, rozhodla jsem se zajet se podívat, kde a  jak žijí. 
V Kazachstánu jsem byla poprvé před 11 lety, to Hanka 
s manželem bydleli v dřívějším hlavním městě Alma Ata 
(dnes Almaty). Oba tam učili na univerzitě – Marek fi-

nance a Hanka češtinu. Jedna její studentka teď pracuje 
na českém velvyslanectví v Astaně. Almaty leží v podhů-
ří vysokých hor, do kterých se lehce dostanete městskou 
dopravou. Lanovkou jsem se dostala do  nadmořské 
výšky 3 500 m – je to můj výškový rekord – s výhledem 
na  pětitisícovky – úžasné. V  roce 1991 se Kazachstán 
osamostatnil a v roce 1997 ustanovili hlavním městem 
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Pohled z Bajtereku se stanem vzadu, foto H. Jochcová

Bajterek v noci, foto H. Jochcová

ze strategických důvodů (dál od  Číny a  nepokojných 
zemí bývalého Sovětského svazu) město Celinograd, le-
žící severněji. Přejmenovali ho na  Astanu (v  překladu 
Hlavní město). Leží uprostřed rozsáhlé nedozírné stepi 
– pro nás nepředstavitelné žlutohnědé pustiny a roviny. 
Odlétala jsem z ČR v době nádherného rozkvetlého jara 
a s tímto zvratem jsem se nemohla vyrovnat.
Co byste mohla říct o Kazachstánu?
Západní část Kazachstánu leží v  Evropě, východ-
ní v  Asii. Podle velikosti je to devátý stát na  světě. Je 
34  krát větší než ČR. Pro představu je tak veliký jako 
Polsko, Německo, Francie, Velká Británie, Španělsko, 
Itálie a  Švédsko dohromady! Na  této rozloze žije jen 
17  milionů obyvatel! 10 milionů Kazachů, 4 miliony 
Rusů, zbytek tvoří jiné národnosti – Ukrajinci, Němci, 
Uzbeci, Tataři – celkem 130 národností. Jen 13 % půdy 
je obděláváno. Na  severu se pěstují obilniny, na  jihu 
na  zavlažovaných polích bavlník, rýže, tabák, sluneč-
nice. Mají ohromné nerostné bohatství - u Kaspického 
moře se těží ropa a zemní plyn, mají světové zásoby rud, 
uhlí a uranu. V minulosti byli Kazaši pastevci dobytka, 
kočovníci žijící v jurtách a stěhující se za lepší pastvou.
Je tam parlamentní demokracie, ale pevnou rukou tam 
vládne prezident Nazarbajev (má 72 let). Vláda je mu 
ve  všech rozhodnutích plně zodpovědná. Všude jsou 
jeho portréty, všude vlají kazachstánské vlajky, je tam 
pořádek.
Jak dlouho jste tam letěla?
Od  nás to je necelých 5 tisíc kilometrů. Letěla jsem 
z Prahy do Vídně a z Vídně přímým letem do Astany. 
Na cestě jsem byla asi 18 hodin, ale „čistý“ let trval asi 
6 hodin. Při příletu do Astany jsem měla na hodinkách 
2 hodiny v noci, ale u nich už bylo světlo, měli už 6 ho-
din ráno. Časový posun je v létě 4 hodiny, v zimě 5 ho-
din. Letní a zimní čas tam nemají.
Jakým jazykem se tam mluví?
Ruština pomalu ustupuje kazaštině. Je to jazyk úplně 
odlišný. Nápisy na  budovách jsou dvojjazyčné. Kdo 
ze státních zaměstnanců neumí kazašsky, musí z  úřa-
du odejít. V televizi jsme sledovali přímý přenos z MS 

v hokeji z naší republiky – pět minut komentovali zápas 
rusky, dalších pět minut kazašsky... Prezident Nazarba-
jev má vizi, že do roku 2030 všichni lidé budou ovládat 
tři jazyky – kazaštinu, ruštinu a angličtinu.
Co tam dělají Jochcovi?
Marek přednáší na  nové Nazarbajevově univerzitě fi-
nance (výuka na univerzitě je pouze v angličtině).
Nazarbajev dřív podporoval kazachstánské studenty –
poskytoval jim stipendia, aby mohli studovat ve světě. 
Pak ale vybudoval moderní univerzitu v  Astaně, kde 
pracují profesoři z celého světa. Hanka se stará o rodi-
nu, Janíček má teprve 2 roky. Anička s Maruškou chodí 
do mezinárodní školy amerického typu. Učí se v anglič-
tině, letos jim přibyla ruština.
Bydlí v  čtyřpokojovém bytě v  pěkném profesorském 
domě přímo v areálu univerzity. V přízemí mají školku, 
obchod, restauraci, kadeřnictví, tělocvičnu, posilovnu.
Jak lidé reagovali, když zjistili, že jste z České republiky?
Na Českou republiku reagují velmi pozitivně – s obdi-
vem, nadšením. Když jsme s Hankou řekly, že jsme Češ-
ky, všichni se „rozjasnili“. Divili se, že umíme tak dobře 
rusky.
Jak se vám líbila Astana?
Město Astana je městem úžasných moderních staveb, 
jeřábů – staví se stále na každém kroku. Nazvala jsem ho 
městem mramoru – celá asi dvoukilometrová pěší zóna 
je obložena mramorem – včetně laviček a odpadkových 
košů. I nové obytné domy jsou nejen účelné, ale hodně 
zdobené – něčím zajímavé. Nešetří se místem (step je 
široširá), ani penězi. Prezident Nazarbajev chce z Asta-
ny vybudovat perlu střední Asie. Městem protéká řeka 
Išim.
Problémem celé země je nedostatek vody a hlavně rozdíl 
teplot. V létě plus 40 stupňů a v zimě i minus 40. A téměř 
stálý vítr. Jela jsem tam v květnu, protože to je doba, kdy 
je nejpříznivější počasí. Zeleň je velmi vzácná, musí se 
o ni pečovat, zavlažovat. Na početné okrasné záhony vy-
sazují hlavně petunky a aksamitníky.



1818 LISTOPAD 2015LISTOPAD 2015

SPOLEČENSKÁ RUBRIKASPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Stará část města má typickou sovětskou architekturu. 
Na výstavbě nové části se podílejí významní architekti 
z  celého světa. A  nešetří nápady. V  centru je věž Baj-
terek – strom života, s vyhlídkou na celé město. Z naší 
televize mnozí znají zábavní a nákupní centrum Chan 
Šatyr – „stan“. Je tu pyramida, prezidentská knihovna 
ve tvaru oční čočky, koncertní budova ve tvaru lodě, cir-
kus v podobě létajícího talíře, překrásné Národní diva-
dlo, kde jsme byli na koncertě k 70. výročí konce války, 
úžasné sportovní haly, nové Národní muzeum, prezi-
dentský palác, muzeum miniatur staveb celého Kazach-
stánu… Úžasné!
V plném proudu je budování areálu Expa 2017.
Nyní má Astana asi 800 tisíc obyvatel, v době dobudo-
vání má mít milión obyvatel.
Jaká tam je životní úroveň?
Mnozí lidé u nás mají představu, že Kazachstán je roz-
vojovou zemí s velice nízkou životní úrovní. Ale kdy-

by se dostali do Astany, byli by moc překvapeni. Je to 
moderní kulturní velkoměsto s moderními obrovskými 
nákupními centry plných zboží, s  velkým množstvím 
dětských hřišť s průlezkami, zábavních parků, divadel, 
restaurací…
Je ale pravdou, že v  Kazachstánu je velký rozdíl mezi 
městem a vesnicí.
Nějaké perličky na závěr?
Zajely jsme s  Hankou do  staré obrovské asijské tržni-
ce – stovky stánků s vzorně uloženým zbožím (ovocem, 
zeleninou, brambory), množství stánků s  mléčnými 
výrobky – ochutnala jsem zkvašené kobylí a  velblou-
dí mléko, ochotní prodavači, kteří nám dali ochutnat 
množství všelijakých salátů…, velké kusy masa – hlavně 
koňské, skopové, vepřové tu nemají, 50kg pytle mouky, 
ale moučkový cukr jen ve 20 dkg balení.
Na zpáteční cestě jsem na letišti v Astaně poznala mla-
dou Kazachstánku, která letěla do Ostravy na měsíční 
stáž na VŠB. Byla tam už před dvěma lety – znala porub-
ské koleje, dokonce i Opavu.
S  Hankou jsme si zašly do  baru hotelu Mariott (ředi-
telem je Francouz, jehož manželkou je Češka z  Lanš-
krouna a jejich dcerka chodí do třídy s Maruškou). Ob-
jednala jsem si míchaný nápoj Bohemia: becherovka, 
šampaňské, rozpuštěné máslo, ušlehaný bílek, citrón. 
Po  chvilce přišla barmanka, že si mám objednat něco 
jiného. „Došla vám Becherovka?“ „Ne, bílek – kuchyň je 
už zavřená.“ Takže si tu Bohemii musím zajít ochutnat 
příště – nejspíš při Expu 2017!
Za velkého přispění Mgr. Marie Dominikové rozhovor 
vedla Mgr. Zuzana Klimešová

Fontána s pyramidou, foto M. Dominiková

PIVNÍ SLAVNOSTI SE VYDAŘILY

Je to již více než rok, co se v hlavě jednoho Štítiňáka, Radka Trunčíka, zrodila myšlenka uspořádat ve Štítině 
pivní slavnosti. Od myšlenky k realizaci bývá cesta dlouhá. Postupně se však k ní přidávají další a další střípky 
a konečná podoba má najednou konkrétnější obrysy. Přesto jsme si ještě před pár měsíci neuměli představit, že je 
možné uspořádat „na zelené louce“ akci podobného formátu. Ale popořadě.
Rozhodnutí uspořádat pivní slavnosti v místech bývalého pivovaru bylo jasné od začátku. Jak ale udělat ty naše, 
štítinské, v něčem výjimečné? Co třeba nechat vyrobit velkoformátovou plachtu o rozměrech 110 m2, která bude 
připomínat čelní stranu štítinského pivovaru? Co třeba nabídnout produkty regionálních minipivovarů? Co tře-
ba spojení folklórního souboru Bejatka s pivními slavnostmi? Nápadů bylo nespočet a termín se blížil.
Na  jaře se zajišťovaly stany, pódium a v neposlední řadě také sponzoři. Program se tvořil od června, některé 
vystupující bylo ale potřeba oslovit už v lednu. V posledních týdnech se vše ladilo tak, aby se všechny informace 
mohly tisknout na plakáty. Počet telefonátů mezi mnou, Radkem Trunčíkem, Lukášem Pavelkem a Jardou Kříb-
kem by dnes už asi nikdo nespočítal. Pomalu se blížil Den D a organizace nabírala na obrátkách.
Ve čtvrtek nadešel čas, kdy bylo potřeba vše připravit. Od začátku šlo vše hladce. Lavičky stály na svých místech, 
pódium také, velkoformátová plachta byla cvičně natažena na konstrukci, světla byla zapojena, elektřina fun-
govala. Poslední věc, která nás čekala, bylo postavení stanu o rozměrech 120 m2, který měl v případě nepřízně 
počasí poskytovat přístřeší návštěvníkům. Po celodenní práci jsme si konečně mohli říct, že vše je připraveno. 
Během hodiny však přišel tak silný nárazový vítr, že ze stanu zbyly jen zohýbané tyče a protržená plachta. Inu, 
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větru a  dešti ještě neporučíme. Nebyla jiná možnost 
než se spolehnout na to, že se počasí umoudří a využijí 
se aspoň stany, které větrnou smršť ustály.
Samotné pivní slavnosti pak probíhaly od  začátku 
do  konce tak, jak jsme si představovali, návštěvníci 
byli spokojeni, pivo teklo proudem, hudba hrála, tan-
čilo se a  zpívalo. Když jsme pak sledovali spokojené 
účinkující a  především vás, návštěvníky, bylo to nej-
větší ocenění naší práce a  důkaz, že se akce vydaři-
la. Děkujeme vám všem, návštěvníkům, obci Štítina, 
sponzorům, Cechu štítinských mládenců, rodině Pa-
verových, spoluorganizátorům a vlastně všem dalším, 
kteří celou akci podporovali a  bez jejichž pomoci by 
organizace nebyla možná.
Na konec trochu statistiky:
Více než 3000 vyčepovaných piv, 18 litrů vína, 140 litrů nealkoholických nápojů, 40 nealkoholických piv, pochut-
nali jste si na 150 klobásách, 70 porcích guláše, 50 porcích utopenců, 45 řízcích, 40 grilovaných žebrech, 30 stea-
cích, 5 kg bramborového salátu, 9 litrech zmrzliny , veškerá spotřeba elektrické energie za oba dny byla 123 kWh.
Za rok na shledanou. Za organizátory Mgr. Jiří Zdrálek

Zahájení Štítinských pivních slavností 2015, foto Z. Klimešová

KOZÍ FARMA MAGDALÉNA

Někteří z našich spoluobčanů nevědí nebo jen tuší, že v naší obci provozuje paní Renata Vajdová kozí farmu. 
Tato farma patří v České republice mezi první, které měly povolen tzv. prodej „ze dvora“. Do té doby mohly být 
prodávány jen výrobky velkých farem nebo z mlékáren... Jak farma vznikla a co všechno nabízí, se můžete dočíst 
v následujícím článku. Paní Vajdové děkujeme za ochotu a poskytnutý rozhovor.
Jak vznikla farma, ve  kterém roce, čí to byl nápad 
a proč se tak jmenuje.
Jsem původem Ostravačka, po  ukončení střední školy 
jsem pracovala 7 let ve stavebnictví, kde jsem se také po-
znala se svým manželem. Po svatbě jsme se přistěhova-
li k manželovým rodičům do Štítiny, do jeho rodného 
domu. Život na vesnici se mi moc líbil – zřejmě sehrály 
úlohu i  geny, neboť můj otec pochází z  30hektarové-
ho gruntu ve  Vlaštovičkách, v  mládí z  něj jen „utekl“ 
do města.
Tchán po odchodu do důchodu choval pár oveček, a tak 
jsme k nim na mé přání pořídili i kozu. Nejdříve jednu, 
za  pár let jinou, ale to ještě nebyl začátek farmy. Ten 
nastal až v době, kdy náš syn a o dva roky mladší dcera 
začali chodit na 2. stupeň ZŠ a já jsem zvažovala návrat 
do práce. Před mateřskou jsem pracovala jako mistrová 
na stavbách. Práce to byla časově velmi náročná, za svo-
bodna určitě dobrá, ale nedovedla jsem si představit, jak 
by to šlo skloubit s  rolí matky, manželky, pečovatelky 
o manželovy stárnoucí rodiče.
Začala jsem hledat jiné řešení a v podstatě to bylo jen 
navázání na to, co už jsem dělala, když byly děti malé. 
Začala jsem chovat drůbež, pěstovat zeleninu atd. 
V roce 2000 jsem si pořídila první kozičku od pana Ši-
mečka ze Suchých Lazců – jmenovala se Majda – odtud 

název posléze vzniklé farmy 
„Magdaléna“. Po  pár týd-
nech si sousedi (Lumír Ko-
cián) přivezli kůzle na  gril. 
Zmínili se o tom přede mnou 
a  za  následek to mělo, že 
chudáci zůstali hlady a  naše 
Majda měla společnici Lízu. 
V  té době jsem ještě neuva-
žovala o  „navýšení stavu“. 
Další kozy přibyly v  podstatě „omylem“ – kamarádka 
si chtěla pořídit kozu. V inzerátech jsem jí našla jednu 
na prodej v Kunčicích pod Ondřejníkem. Zajela jsem jí 
pro ni. Tam mě čekalo překvapení - místní chovatelka 
koz a ovcí rušila chov, protože na zvířata zůstala sama, 
spadla jí stodola a musela vzniklou situaci narychlo ře-
šit před nadcházející zimou. Řekla mi, ať si jednu kozu 
vyberu a  ostatní skončí v  klobásách. Kozy byly dobře 
urostlé, s pěknými vemeny, tak jsem po chvilce váhání 
sklopila sedadla v Opelu a místo jedné kozy jely do Ští-
tiny všechny čtyři. Byly moc pěkné na to, aby si pro ně 
přijel řezník. Kamarádka, kvůli které jsem do  Beskyd 
jela, si to mezitím rozmyslela a kozu už nechtěla. Nic se 
však neděje náhodou, a tak to asi mělo být, ty další jsem 
na inzerát taky neudala, a tak zůstaly u nás.

Etiketa produktů
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Šest koz ale nejsou dvě kozy: přibylo mléka, ruce z doje-
ní bolely a trpkly, a tak jak jiné ženy dostávají od manže-
lů luxusní parfémy a šaty, já jsem dostala dojačku (dojicí 
zařízení), což jsem mimo jiné považovala i za schvále-
ní manžela s  mým počínáním, kterým zpočátku moc 
nadšen nebyl (kdo chová kozy se nediví – nic není dost 
vysoko či daleko, k čemu by se koza nedostala a nedoká-
zala to zničit, sežrat, rozdupat).
Pomalu jsem pronikala do tajemství výroby sýrů (někdy 
velmi pomalu, byl to spíše pokus – omyl). Dostupné li-
teratury s touto tematikou bylo poskrovnu, bylo docela 
složité sehnat syřidlo a věci potřebné k výrobě. Průlom 
nastal koncem léta 2008. Absolvovala jsem první několi-
kadenní sýrařský kurz u našeho předního sýraře. Krom 
spousty informací a návodů jsem si dovezla veškeré věci 
potřebné k výrobě sýrů a dalších výrobků z mléka a vý-
sledky domácích pokusů už se začaly tvářit jako sýr…
Prvním krokem k  založení oficiální kozí farmy byla 
studijní cesta do Rakouska, kterou začátkem roku 2009 
pořádal Svaz chovatelů ovcí a  koz ČR pod vedením 
Ing. Mareše.
Tam jsem poprvé viděla, že je možno vyrábět a dodá-
vat na trh výrobky od farmářů i takto „v malém“, prošli 
jsme několik farem (také domácích jatek a palíren), ra-
kouští sousedé se s námi podělili o své zkušenosti s pod-
nikáním a předseda svazu nás během těch několika dnů 
seznámil s  podmínkami, za  jakých by byl „prodej ze 
dvora“ možný u nás.
Po příjezdu do republiky jsem absolvovala další kurzy 
a zároveň si začala vyšlapávat cestičku přes hygieniky, 
veterináře, živnostenský úřad, finančák... Vzhledem 
k tomu, že „prodej ze dvora“ začal být možný až vstu-
pem do EU, nebyl tento pojem u nás zatím známý, tak 
jsme spolu s veterináři studovali legislativu, co je a není 
možné, jaké jsou požadavky na hygienu atd.
Po  důkladném uvážení jsme do  vybudování sýrárny 
vložili tehdy právě skončená stavební spoření, do úvěru 

jsme nechtěli jít, s provozem malých farem nebyly u nás 
tehdy ještě žádné zkušenosti. Ta naše byla v Moravsko-
slezském kraji první.
Nadále jsem si rozšiřovala sýrařské znalosti a dovednos-
ti absolvováním kurzů, samostudiem (postupně přibý-
valo i informací na internetu) a dovršila jsem to studiem 
na Vyšší odborné škole mlékárenské v Kroměříži (což 
byl 30 let po maturitě hodně tvrdý oříšek).
V  roce 2002 jsme se s  manželem zúčastnili (opět se 
svazem chovatelů) týdenního poznávacího zájezdu 
na francouzské kozí a ovčí farmy. Každý rok jezdíme na 
Mendelovu univerzitu do Brna, kde probíhají farmářské 
semináře s přednáškami a mezinárodní soutěží sýrů.
Co je výjimečného ve vaší práci?
Všechno. Není to jen práce, musí to být také koníček, 
jinak by to nešlo ani dělat.
Pokud se člověk rozhodne pro tuto práci, musí se jí od-
dat zcela, nebýt naštvaný, že musí jít nakrmit zvířata 
v dešti, mrazu, vedru, místo usednutí ke štědrovečerní 
tabuli jít dojit… Zvířata nepočkají – vždy chtějí žrát, 
spát v suchu a teple, být pravidelně podojena.
Pokud člověk dá zvířatům, co potřebují, ony mu to vrá-
tí nejen tím, že produkují mléko, ale lze u nich načer-
pat spoustu energie a klidu (pokud zrovna nezničí plot 
a nesežerou sousedovi kedlubny, nevlezou na zahradu 
a stromovou alej nepromění v golfové hřiště, nesnaží se 
dostat pootevřeným okýnkem do auta, které jsme omy-
lem nechali stát na pastvě…).
Práci ve stavebnictví jsem měla moc ráda, dodnes se tu 
a  tam zajedu podívat na výsledky své práce (stále sto-
jí ). Ale farmaření tohle všechno překonalo. Nikdy 
jsem tohoto rozhodnutí nelitovala a jsem vděčná svému 
muži, že mě po 28 letech života ve městě vytáhl na ves-
nici. Neměnila bych.
Veškeré výrobky z naší farmy jsou bez konzervantů, 3tý-
denní trvanlivost u čerstvých sýrů je zajištěna zavakuo-
váním), polotvrdé a  tvrdé sýry jsou opatřeny ochran-
ným nátěrem a zavoskovány – při správném skladování 
vydrží i dva roky (delší dobu vyzkoušenou nemám, déle 
jsme je nevydrželi nesníst).
Čím se Vaše farma liší od ostatních?
Trendem posledních let je budovat farmy se stálým 
ustájením zvířat v halách bez přístupu na pastvy, vyvá-
ženou dávkou krmiva namíchanou přesně na míru.
Taková továrna na mléko. V žádném případě tyto pod-
nikatele nehodnotím negativně, vše má své pro a proti. 
Co se ekonomiky týče, je tohle určitě nejlepší způsob, 
jak co nejlépe zhodnotit prostředky do farmy vložené. 
My jdeme cestou bližší přirozeným potřebám zvířat - ze 
stáje mají celoroční přístup ven, od jara do podzimu se 
pasou, seno dostávají ad libitum, samozřejmostí je za-

Foto D. Dziková
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jištění stálého přístupu k pitné vodě (řešeno napáječka-
mi), další krmivo dostávají při dojení.
Jsou v okrese podobné farmy?
Když jsem začínala, tak nebyla malá farma nejen v okre-
se, ale ani v celém kraji. Teď každoročně farem přibývá, 
mnohým jsem pomáhala v začátcích, pro každého je to 
těžké, když neví, čím začít.
Pracujete sama, nebo máte nějaké zaměstnance?
Až do loňského roku jsem zaměstnance neměla. Každo-
denní péči o zvířata a výrobu jsem zvládala sama, manžel 
mi pomáhá v rámci svých možností (pracuje ve staveb-
nictví, což je náročné mimo jiné i časově) zejména se se-
zónními (sušení a sklízení sena …) a odbornými pracemi.
Hodně mi na  farmě pomáhal syn, spolehlivě mě zastal, 
když jsem byla nemocná nebo potřebovala někam odjet. 
Po  studiu na  zemědělce jel sbírat zkušenosti do  Evropy 
i Ameriky, nyní pracuje v Holandsku u koní (stará se a tré-
nuje koně jezdící závody čtyřspřeží), na jaře by se měl vrátit 
do republiky – s přítelkyní očekávají narození potomka.
Dceru práce v zemědělství bavila jen zpočátku, pak se 
spíše věnovala naší domácnosti. Láska k vaření ji doved-
la k  vystudování hotelovky, pozdějšímu provozování 
restaurace, nyní s přítelem pracují v Praze v luxusních 
restauracích a učí se od našich předních šéfkuchařů.
Vzhledem k  tomu, že možní nástupci zatím sbírají 
zkušenosti v zahraničí (syn i budoucí snacha pracovali 
od loňska v Německu), na jaře jsem přijala svého první-
ho zaměstnance.
Ve dvou se to určitě lépe zvládá, paní je velmi šikovná, 
rychle se zaučila a hlavně – nemusím jít dojit s horečkou, 
má mě kdo zastoupit, najdu si už i trochu času na kníž-
ku apod. Také se můžu věnovat dalšímu vzdělávání, co 
se sýrů týče. Odpočinula jsem si fyzicky i duševně, mizí 
syndrom vyhoření a přicházejí nové nápady na výrobky.
Kolik zvířat čítá farma?
V  současné době máme 24 dojicích koz, 20 mladých 
koziček, 2 plemenné kozly, 1 krávu, 2 jalovice a drobné 
zvířectvo – pes, kočka, slepice, kačeny, husy… To proto, 
aby se mohly děti podívat nejen na kozy, ale i na všech-

na ostatní zvířátka, která mohou žít na dvoře. Maminky 
s dětmi často navštěvují farmu.
Jaké produkty vyrábíte a prodáváte?
Vyrábím produkty z kozího i kravského mléka, z každé-
ho zvlášť. Nejvíce jsou zastoupeny čerstvé sýry (přírodní 
i s příchutěmi – olivy, ořechy, zázvor, dýňové semínko, 
brusinky, bylinky…), tvaroh, Slezáček (tvarohový krém 
s čokoládou vařenou ze smetany). V letním období nabí-
zíme sýr typu feta, vhodný zejména do zeleninových salá-
tů. V menším množství vyrábím i tvrdé a polotvrdé sýry 
typu gouda, eidam apod. Sortiment z kravského mléka je 
stejný, jen je obohacený o pařené sýry – slezské copán-
ky, párenice. Samozřejmě že na farmě je možno zakoupit 
i syrové mléko do vlastních nádob nebo v PET lahvích.
Kravské mléko a výrobky z něj jsou k dispozici během 
celého roku, u kozího je v prosinci a v lednu přestávka 
– kozy před porodem nedojí, rozdojí se opět až po poro-
du, což v roce 2016 bude první týden v únoru. Na jaře je 
u nás možno zakoupit i kůzlata. V dnešní době se stále 
více lidí navrací k přírodní stravě bez konzervantů, po-
kud nejsou vegetariáni, tak také k masu od zvířat žijí-
cích volně bez stresu.
Můžete nám říct rozdíl mezi kravským a  kozím 
mlékem? (vhodnost pro děti, alergeny…)
Kozí mléko je určeno zejména pro lidi s  intolerancí 
na  kravskou bílkovinu, pro lidi s  oslabeným organis-
mem, po  nemoci či operaci, s  citlivějším zažíváním. 
Je snadněji stravitelné.
Účastnila jste se někdy nějakých soutěží? S  jakým 
výsledkem?
Každý rok se účastníme mezinárodní soutěže pořádané 
Mendelovou univerzitou v  Brně – ta je spojena s  far-
mářským seminářem - zúčastňují se i kolegové ze sou-
sedních států.
2x se naše výrobky umístily na 3. místě a máme spous-
tu umístění na dalších místech. Naše produkty dostaly 
i ocenění „Regionální výrobek“ – Opavské Slezsko. Nej-
větším oceněním je pro mě však to, že lidem chutnají 
a vracejí se k nám.

Foto R. Vajdová



2222 LISTOPAD 2015LISTOPAD 2015

PODNIKAVE DĚVUCHY ZE ŠTÍTINY RÁDY CESTUJÍ PO SVĚTĚ A POZNÁVAJÍ NOVÉ VĚCI

Ne nadarmo se říká – „Jiný kraj, jiný mrav.“ Co se nám 
v zahraničí líbilo, byly tzv. „Bleší trhy“, které jsme na-
vštívily a vždycky jsme si něco koupily. Nejde popsat, 
jakou měl z toho pak člověk radost. Někdy mnohem 
větší, než kdyby si to koupil v kamenném obchodě.
„Proč bychom to nemohly zorganizovat ve  Štítině?“ 
napadlo nás. Slovo dalo slovo a o bleší trhy byl najed-
nou velký zájem. Tak schválně, kdo z vás doma nemá 
něco, co tam pouze leží, nikdo to nepoužívá a je škoda 
to vyhodit?
Dne 6. 11. 2015 v zasedací místnosti na OÚ to všechno 
proběhlo. Podařilo se nám nahromadit mnoho krás-
ných kousků. Ať už to byl lustr, obrazy, mnoho knih, 
módní doplňky, ale taky ruční šlehač a  jogurtovač. 
Dále zde byly ke koupi lyže, snowboard, dokonce i ná-
bytek. Největší poptávka však byla po dětském obleče-
ní, kterého by mohlo být při dalším pořádání více.

Odměnou nám byl příjemně strávený den, kdy jsme 
prodaly zhruba 90 věcí, které sice už něco zažily, ale 
o to větší radost mohou přinést novým majitelům.
Tuto akci máme v plánu zopakovat na jaře. Doufáme, 
že se opět zúčastníte.

Těšíme se na Vás :-) Podnikave děvuchy

Kam vyvážíte výrobky?
Smyslem „prodeje ze dvora“ je prodávat, jak sám ná-
zev říká, v místě farmy - lidé mají možnost nahlédnout 
„pod pokličku“ – podívat se, v jakém prostředí žijí zví-
řata, od nichž mléko pochází.

Přebytky pak nabízíme v  obchodech se sýry v  Opavě 
(Chessy za  Finančním úřadem), v  ostravské Karolině, 
v  Ostravě-Porubě, v  Klimkovicích ve  Zdravé výživě, 
v Sobotíně, v Šumperku. 
Webové stránky, kontaktní údaje a provozní doba.
http://kozifarmamagdalena.cz/ – stránky se budou přes 
zimní období aktualizovat. 
Renata Vajdová
Hlavní 203
747 91 Štítina
tel.: 603 216 366 
e-mail: renatavajdova@seznam.cz
Otevírací doba: PO–SO
8.00–10.00 a 19.00–20.00

Rozhovor vedla a zapsala s velkým přispěním 
p. Vajdové Mgr. Zuzana Klimešová
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VODNÍ SKAUTI NA SLEZSKÉ HARTĚ
12. oddíl Dohoda tábořil letos opět 
na břehu vodní nádrže Slezská Har-
ta nedaleko obce Roudno. Akce 
trvala 14 dní. Během nádherných 
dní, které většinu času doprováze-
lo slunné počasí, si děti dokonale 
užily koupání a všelijakých vodních 
aktivit. Novinkou našeho letošní-
ho programu byl dril na vodě. Děti 
nacvičovaly stanovené figury, které 
byly navrženy ke zdokonalení pohy-
bu na  lodích v  některých typových 
situacích. Oddíl plnil „PLAVBY“ 
1., 2. a  3. stupně světlušek a  vlčat 

a  Cestu Země skautek a  junáků, 
kterou jsme se ve  velkém rozhodli 
využívat v  oddílové praxi v  průbě-
hu skautského roku. Výzvy, které 
jsou vyvrcholením každého stupně, 
měly mezi dětmi oblibu a posunuly 
jejich zážitkovou laťku (soudě podle 
zájmu) mnohem výš než v jiných le-
tech. Tradiční etapová hra se nesla 
v duchu postav Čolka a Žabky, děti, 
které pod vedením svého dědy Jac-
ka – bývalého kapitána, tráví prázd-
niny na  lodi. Díky instruktorům 
a expertům ve svém oboru měly děti 

možnost dle vlastního rozhodnutí 
navštívit táborové kroužky a  před-
nášky: výtvarné práce a  malování, 
přírodověda, uzlování, rozdělává-
ní ohně třením, hvězdářství, pra-
ní v  ruce, čtení pohádek, vyprávě-
ní o  zdolávání velehor, vyprávění 
o koňském sportu, názorná ukázka 
historických vojenských vozidel, 
ukázka policejního člunu…
Mottem tábora bylo: Cesta je cíl… 
Příští tábor plánujeme v podobném 
duchu s předpokladem zúročení ce-
loroční práce. Jura Glabazňa

Foto M. Otlík

Foto R. Vajdová
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PODNĚTY, DOTAZY A PŘÍSPĚVKY OBČANŮ

Na naši redakci se obrátili občané s dotazem, 
proč nemohou využívat veřejné WC na místním 
hřbitově. 
Zmiňované sociální zařízení je součástí budovy, 
která se nachází na místním hřbitově. Bohužel však 
nesplňuje hygienické požadavky, a proto muselo být 
uzavřeno. Zastupitelstvo obce se bude problémem 
zabývat a hledat vhodné řešení.
V předvolebních programech se často psalo 
o cyklostezkách? Děje se v tomto směru něco?
V  současné době finišují komplexní pozemkové 
úpravy, které jsou brzděny digitalizací katastrálních 
map.
Proto většina slibovaných a  plánovaných akcí ještě 
nemůže být realizována. Jedná se např. o cyklostezky. 

Ty jsou řešeny zatím jen v územním plánování – jsou 
jen naplánovány a  další majetkoprávní vyjednávání 
mohou být zahájena až po dokončení pozemkových 
úprav. Už nyní však konáme potřebné kroky k tomu, 
aby se po  těchto úpravách mohly veškeré akce 
rozjet. Vybudování cyklostezky na  plánovaném 
odlehčovacím kanálu je zřejmě nereálné, celou situaci 
sledujeme a  víme, že se zatím nepodařilo domluvit 
se se všemi majiteli dotčených pozemků. Snažíme 
se proto využít druhé plánované cyklostezky (kolem 
cesty směrem na Dvořisko).
Komplexní pozemkové úpravy se dotýkají také 
vybudování přístupové lávky na  Branžuru z  ulice 
J.  Fučíka. Na Branžuru by se mělo dojít také polní 
cestou od mostku manželů Hlaváčových.

Akce stavebni ávrat 
Okrasný slovenský ka rek 16–22 mm za 750,-/tuna 
P sek t ý 312,-/tuna 
Sádrokarton b  12,5 mm 1250x2000 mm za 119,-/ks 
Jádrová om tka 30 kg za 69,-/ks 
Vápenec s hnojivem 40 kg za 89,-/ks 
Vyu ijte našich ak n ch cen na ucelený zateplovac  systém od fasádn ho polystyrénu

P i p edlo en  tohoto letáku jednorázová sleva ve výši 5% na Váš nákup.  
 

V prodeji sadbový esnek, jarn  okrasné cibuloviny, substráty, rašelina, mul ovac  k ry,  
hnojiva, zahrádká ké pot eby. 
Sou as  je otev ena i sb rna eleného šrotu, barevných kov  a pap ru.
Platba prob há na b n   

Provozovna: U Gará  253, Háj ve Slezsku  Prodejn  doba 
www: www.stavebniny-navrat.cz  Po 7:00 – 15:00 
e-mail: navrat.jiri@volny.cz   Út – Pá 7:00 – 16:00

 

telefon: 604 941 368    So 7:30 – 11:00 

Akce pla  od 25. 10. 2015 do  25. 11. 2015 nebo do vyprodán  zásob.     

Tisková chyba vyhrazena.  
Ceny jsou uvedeny v etn  DPH.

Pla  pouze i plat otovos .

a  po náln úpravu. 
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KONTAKTY A ÚŘEDNÍ HODINY 

Štítinský zpravodaj. Vydává Obec Štítina, Hlavní 68, 747 91, Štítina, IČ 00300764. Registrováno u Ministerstva kultury pod evidenčním 
číslem MK ČR E 22066. Vychází 4x ročně (únor, květen, srpen, listopad). Uzávěrka k 15. dni předcházejícího měsíce vydání. Pravidla pro 
příspěvky a inzerci jsou zveřejněna na www.stitina.cz – sekce Štítinský zpravodaj. Redakční rada: Mgr. Zuzana Klimešová, Mgr. Jaroslav 
Dominik, p. Martin Jančura. E-mail: zastupitelstvostitina@gmail.com. Tiskárna Optys. Náklad 450 ks.  

Pošta Štítina

tel. 553 677 120

Provozní doba 

Pondělí:  8.00–11.30 15.00–17.00

Úterý: 8.00–11.00 13.15–15.15

Středa:  8.00–11.30 15.00–17.00

Čtvrtek:  8.00–11.00 13.15–15.15

Pátek: 8.00–11.00 13.15–15.15

Dětský lékař MUDr. Jan Lebeda

tel. 736 286 729 (mobil)

Štítina – ordinační hodiny

Pondělí: 12.00–13.15  

Úterý: 14.45–16.30 (poradna)

Středa: neordinuje se  

Čtvrtek: 7.30–8.15 (odběry)

Pátek: 11,00–12,15

Praktický lékař MUDr. Oldřich Víteček

tel. 553 677 160 (Štítina)

tel. 553 679 286 (Mokré Lazce)

Štítina – ordinační hodiny

Pondělí: 7.00–12.00   

Úterý: 14.00–18.00  

Středa: 13.00–14.00 (obj.)

Čtvrtek: 7.00–12.00; 13.00–14.00 (obj.)

Pátek: 7.00–12.00; 13.00–14.00 (obj.)

Magistrát města Opavy

Úřední hodiny 
(neplatí pro pokladny a podatelnu) 

Pondělí:  8.00–11.00 12.00–17.00

Úterý: zavřeno

Středa:  8.00–11.00 12.00–17.00

Čtvrtek:  8.00–11.00 12.00–14.00

Pátek: 8.00–11.00 12.00–14.00

ZŠ gen. H. Píky

ZŠ: 553 677 091

MŠ: 553 677 084

Ředitel školy: 774 195 937

Vývařovna Háj ve Slezsku: 

553 773 002

Obec Štítina

tel. 553 677 111

e-podatelna@stitina.cz

Úřední hodiny

Pondělí:  8.00–17.00 

Středa:  8.00–17.00

Knihovna

Čtvrtek:  14.00–17.00


